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§  102  

Val av justerare 
 

Beslut 
Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

- - - - - 
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§  103  

Anmälningar 
 

Beslut 
Anmälningarna noterades till protokollet. 

 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser 
 

PM Nackas arbete med Styrel 2024 Beslut av stabs- och säkerhetsdirektör om 
att NK ej deltar i Styrels 
planeringsomgång 4. 
Henrik Ahl/Helena Svärdh 

Övrigt 
 

NEFAB Styrelseprotokoll nr 3 2024-05-
21 

Maria Andersson 

NEAB Styrelseprotokoll nr 4 2024-05-
21 

Maria Andersson 

BOO Styrelseprotokoll nr 3 2024-05-16 Maria Andersson 
CNAB Styrelseprotokoll nr 3 2024-05-15 Maria Andersson 
NSAB Styrelseprotokoll nr 3 2024-06-13  

 

- - - - - 
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§  104 KFKS-2024-00158 

Beslut om medlemskap i Kommuninvest 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att:  

1. Nacka kommun ska anta erbjudande om medlemskap i Kommuninvest Ekonomisk 
förening.  

2. Till Kommuninvest Ekonomisk förening inbetala 143 822 900 kronor, utgörande 
Nacka kommuns medlemsinsats i föreningen.  

3. Nacka kommun tecknar solidarisk borgen såsom för egen skuld (proprieborgen) för 
samtliga förpliktelser, som Kommuninvest i Sverige AB ingått eller kommer att ingå. 

4. Nacka kommun, i enlighet med vad som anges i stadgarna för Kommuninvest 
Ekonomisk förening, skall ingå som part i det regressavtal mellan medlemmarna, där deras 
inbördes ansvar för borgensåtagandet regleras. 

5. Nacka kommun ska ingå som part i det avtal där kommunen tillsammans med övriga 
medlemmar ansvarar för Kommuninvest i Sverige AB:s motpartsexponeringar avseende 
derivat.  

6. Bemyndiga ekonomi- och finansdirektör Christer Lindberg och finanschef Maria 
Andersson att underteckna borgensförbindelse, avtal samt övriga i ärendet förekommande 
handlingar. 

7. Till ombud på föreningsstämma i Kommuninvest Ekonomisk förening utse XX och 
XX som ersättare. 

8. Kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de åtgärder i övrigt som krävs med anledning 
av kommunens medlemskap i Kommuninvest Ekonomisk förening. 

9. Medge Kommuninvest i Sverige AB rätt att använda Nacka kommuns vapen (logga). 

10. Medlemsinsatsen finansieras av kommunens rörelsekapital. 
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Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun står inför en expansiv period. Enligt prognos om kommunens långsiktiga 
finansiella förutsättningar kommer upplåningen för kommunen och dotterbolagen från och 
med sista juli 2024 och fram till och med år 2027 öka till omkring 4,8 miljarder kronor. 
Utöver detta kommer kommunens nuvarande lån att behöva omsättas.  

Nacka kommun föreslås att bli medlem i Kommuninvest för att kommunen ska få 
ytterligare en källa till finansiering. Det är viktigt att ha fler finansieringskällor. Kommunen 
har idag två primära finansieringskällor i form av egna obligations- och certifikatprogram. 
Att enbart ha egen upplåning innebär en högre risk att kommunen får svårt att låna vid 
oroliga tider. Dessutom erbjuder Kommuninvest oftast bättre lånevillkor.  

Ett medlemskap i Kommuninvest innebär att kommunen ingår en solidarisk borgen för 
Kommuninvest och deras lån. Risken att både en kommun som är medlem i 
Kommuninvest och Kommuninvest själva skulle fallera bedöms dock som mycket låg. 

Om Nacka kommun önskar bli medlem i Kommuninvest behöver kommunen först göra 
en intresseanmälan i enlighet med detta ärende. Sedan gör Kommuninvest en 
kommunbedömning. Efter detta förfarande kommer sedan ärendet tillbaka till 
kommunfullmäktige i Nacka för slutligt ställningstagande om medlemskap. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 

Bilaga 1 Protokoll Kommuninvest 28 juni 2024 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) och Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är positivt att kommunen nu blir medlem i Kommuninvest. Vi 
har under lång tid ansett att det vore bra att vara med där och tror att det är positivt för 
kommunens möjlighet att i framtiden låna pengar till lägsta ränta. Vi anser att de fördelar 
som finns med ett medlemskap vida överstiger riskerna och vi är därför positiva till detta 
beslut.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att Nacka kommun ingår i Kommuninvest.”  



 
11 (48) 

 2024-08-27 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

- - - - - 



 
12 (48) 

 2024-08-27 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  105 KFKS-2024-00846 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning, 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
samt bolagens ägardirektiv 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen beslutar följande 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för medelsförvaltning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att samtliga av kommunens helägda bolags lånetak ska 
inkludera checkkrediten i enlighet med tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024. 

3. Kommunfullmäktige beslutar om Införanderegler inför bolagens upplåning i 
Kommuninvest i enlighet med tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024, vilket är gällande till 
den 31 mars 2025. 

4. Kommunfullmäktige fastställer för respektive bolag en borgensavgift på bolagets lån 
som bolaget upptar med hjälp av kommunal borgen enligt följande: 

a. För Nacka vatten och avfall AB en borgensavgift på 58 punkter (0,58 procentenheter). 

b. För Nacka Energi AB en borgensavgift på 22 punkter (0,22 procentenheter). 

c. För Nacka Energi Försäljning AB en borgensavgift på 22 punkter (0,22 procentenheter) 

5. Kommunfullmäktige beslutar om att samtliga helägda bolags ägardirektiv revideras 
under avsnitt 13 Finansiering genom att meningen ”Investeringar kan finansieras med lån, 
vilket sker genom kommunen.” korrigeras till ”Investeringar kan finansieras med lån.” 

Beslut enligt punkt 1-5 ovan gäller under förutsättning att kommunfullmäktige även fattar 
beslut om ärendet Medlemskap i Kommuninvest samt beslutar om ärendet Borgenstak och 
rätten att teckna borgensförbindelser för kommunens helägda bolag  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   
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1. Kommunstyrelsen antar föreslagen revidering av Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltning enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024.  

2. Kommunstyrelsen beslutar om tillfälligt avsteg från skuldportföljens risklimiter för att 
möjliggöra kort upplåning för bolagens räkning under en övergångstid fram till och med 30 
juni 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om ett medlemskap i Kommuninvest, 
se ärende Beslut om medlemskap i Kommuninvest (KFKS 2024-00158) revideras 
kommunens finansiella styrdokument, Reglemente för medelsförvaltningen och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning. Det innebär bland annat att 
Kommuninvest läggs till som finansieringskälla. Vidare föreslås att bolagen inte längre lånar 
hos kommunen, vilket innebär att den kommunkoncerngemensamma skuldportföljen ska 
avvecklas successivt i takt med obligationsförfallen. Övergångsregler gäller till dess den 
kommunkoncerngemensamma skuldportföljen helt är avvecklad. 

Kommunen och bolagen ansvarar nu själva för sin egen medelsförvaltning och dess 
riskhantering, vilket bland annat innebär egna upplåningar, placeringar (under förutsättning 
att det finns överskottslikviditet i hela kommunkoncernen) och i stor utsträckning sin egen 
likviditetshantering. Bolagens styrelse ska ta fram en finanspolicy, baserad på kommunens 
styrdokument och som ska vara godkänd av Nacka kommunens ekonomi- och 
finansdirektör. Kommunens finansfunktion arbetar dock fortsättningsvis utifrån ett 
koncernperspektiv vad gäller likviditetshanteringen för att bland annat få en överblick över 
vilket likviditetsbehov koncernen har som helhet. Bolagen ska bistå kommunen med 
uppgifter om likviditetsprognos och finansieringsbehov.  

För att bolagen ska kunna låna direkt i Kommuninvest krävs också att ägardirektiven för 
kommunens samtliga helägda bolag revideras, då nuvarande ägardirektiv anger att 
upplåning ska ske hos kommunen, därtill krävs en kommunal borgen. Bolagen betalar en 
borgensavgift, vilken beslutas av kommunfullmäktige. I ärendet Borgenstak och rätten att 
teckna borgensförbindelse KFKS 2024-00847 föreslås borgenstak för borgensåtaganden 
med fördelning mellan bolagen och vilka som har rätt att teckna dessa. 

Bolagen ska skyndsamt påbörja sin upplåning hos Kommuninvest, men Införanderegler 
föreslås, vilket medför att bolagen fram till och med den 31 mars 2025, kan göra en 
upplåning hos kommunen. Kommunen kan under denna tid göra en kort upplåning för 
bolagens räkning. Nacka kommuns ekonomi- och finansdirektör godkänner denna 
upplåning och utlåning till bolagen. Dessa införanderegler påverkar dock de av 
kommunstyrelsen beslutade risklimiterna (begränsningar). Tillfälligt avsteg från 
skuldportföljens risklimiter krävs således fram till och med den 30 juni 2025 för att 
möjliggöra att kommunen kan göra en kort upplåning för bolagens räkning. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 

Bilaga 

1. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna justeringar 

2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna 
justeringar 

3. Reglemente för medelsförvaltning, utan spårning  

4. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, utan spårning 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”När det gäller den borgensavgift som nu föreslås införas på de lån som de kommunala 
bolagen tar med kommunen som borgenär så tycker vi likt EU-kommissionen att det är 
viktigt att se till att avgiften inte blir så hög att det är att se som en otillåten värdeöverföring 
från bolagen till kommunen.” 
 

- - - - - 
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§  106 KFKS-2024-00847 

Borgensramar och rätten att teckna 
borgensförbindelsen för kommunens helägda bolag 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen beslutar följande 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige fastställer borgenstak för borgensåtaganden till totalt 2 640,0 
miljoner kronor med fördelning mellan kommunens helägda bolag i enlighet med 
tjänsteskrivelsen den 12 augusti 2024. 

Beslut enligt punkt 1 ovan gäller under förutsättning att kommunfullmäktige även fattar 
beslut om ärendet Medlemskap i Kommuninvest samt beslutar om ärendet Revidering av 
Reglemente för medelsförvaltning, Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning 
samt av samtliga helägda bolags ägardirektiv. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att kommunfullmäktige 
beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   

2. Kommunstyrelsen beslutar att stadsdirektör Victor Kilén, ekonomi-och finansdirektör 
Christer Lindberg, biträdande ekonomi-och finansdirektör Jörn Karlsson, finanschef Maria 
Andersson och enhetschef för redovisningsenheten Pia Nordeman, två i förening, att på 
kommunens vägnar utfärda skuld- och borgensförbindelser under av fullmäktige beslutade 
borgenstak per respektive bolag. 

Sammanfattning av ärendet 
Som medlem i Kommuninvest möjliggör det för kommunens helägda bolag att göra sin 
upplåning direkt från Kommuninvest med hjälp av en kommunalborgen. Nacka kommun 
behöver då besluta om borgenstak för respektive bolag samt vilka som tecknar skuld- och 
borgensförbindelser 

Borgenstak för Nacka kommuns helägda bolag 

Bolag 

 

Belopp i mnkr 

Upplåning 

per 31 juli 2024 

(via kommunen) 

Borgenstak 
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Nacka Stadshus AB 93,0 0,0 

Nacka vatten och avfall AB 1 450,0 1 890,0 

Nacka Energi AB 175,0 600,0 

Nacka Energi Försäljning AB 25,0 150,0 

TOTALT 1 743,0 2 640,0 

Borgenstaket för Nacka vatten och avfall AB utgår från den förväntade upplåningen per 31 
december 2025 enligt beräkningar i Ramärende-Utgångpunkter för nämndernas och 
bolagens förslag till mål och budget 2025–2027. Borgenstaket för Nacka Energi AB och 
Nacka Energi Försäljnings AB ligger något över beloppet i Ramärendet med anledning av 
den omorganisation som genomförts och eventuellt köp av ett bolag. 

Utfärda skuld och borgensförbindelser 

Följande föreslås att, två i förening, på kommunens vägnar utfärda skuld och 
borgensförbindelser: 

Victor Kilén, stadsdirektör 

Christer Lindberg, ekonomi- och finansdirektör 

Jörn Karlsson, biträdande ekonomi- och finansdirektör  

Maria Andersson finanschef och  

Pia Nordeman, enhetschef för redovisningsenheten 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  107 KFKS-2024-00845 

Kommunal borgen Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik 
(Idunskolan) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

Kommunfullmäktige beslutar bifalla Idunstiftelsen för Waldorfpedagogiks begäran om 
kommunal borgen om 5 miljoner kronor. Borgensåtagande är begränsat till att gälla i tio år 
och lånet ska amorteras på maximalt tio år. Nedskrivning av borgensåtagande ska ske i takt 
med att lånebeloppet amorteras. Idunstiftelsen ska också lämna en säkerhet till kommunen. 

Sammanfattning av ärendet 
Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik (Idunskolan), organisationsnummer 802478-2230, har 
inkommit med en ansökan om kommunal borgen. Idunstiftelsen har sedan tidigare vid 
flera tillfällen fått kommunal borgen och vid senaste årsskiftet var kommunens 
borgensåtagande 12 654 049 kronor. Idunstiftelsen söker nu en utökad borgen på 5,0 
miljoner kronor för att renovera och bygga ut skolmatsalen. 

Idunskolan är byggd för cirka 300 elever med en klass per årskull från förskoleklass upp till 
årskurs nio. Förskoleverksamheten har avvecklats under 2023. Kommunens 
befolkningsprognos visar att antalet barn i åldern 6–15 år inte kommer att öka fram till och 
med 2030, vilket innebär att kommunen totalt sett inte har något behov av fler skolplatser 
de närmsta åren. Enligt uppgifter från Idunskolan är det preliminära elevantalet inför 
höstterminen 2024, 226 elever. Av dessa kommer 92 elever från Nacka. Av det totala 
elevantalet är således mer än hälften från andra kommuner än Nacka. 

Av de borgensåtagande som kommunen hade vid årsskiftet, 29,3 miljoner kronor, är 
Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik den klart största, ca 43 procent. Kommunen har redan 
idag ett stort åtagande i Idunstiftelsen för Waldorfpedagogik, där samtliga lån i stiftelsen, ca 
12 miljoner kronor, har kommunal borgen. En utökning med 5 miljoner kronor innebär att 
andelen skulle öka till ca 50 procent. Det innebär också att kommunen står med 100 
procents risk för samtliga Idunstiftelsens lån. 

En genomgång av Idunstiftelsen för Waldorfpedagogiks årsredovisningar visar att ekonomi 
är god och bedömningen är att Idunstiftelsen kommer att klara av ränta och amorteringar 
på en utökad låneskuld på 5,0 miljoner kronor. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från Stadsledningskontoret m.fl. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Jäv 
Johan Krogh (C) och Emma Eide (C) deltog ej i behandlingen av ärendet med anledning av 
jäv. 

 

- - - - - 
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§  108 KFKS-2024-00843 

Redovisning av kommunalt partistöd 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2023 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2023 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 augusti 2024 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  109 KFKS-2024-00604 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – T1 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 8 150 000 kronor avseende de två 
återremitterade ansökningarna i tertial 1 2024.  

 

Fond Projekt Belopp Nämnd 
Framtids- och 
utvecklingsfond 

Datadriven 
kommun 

5 750 000 kr 

(tidigare ansökt 
belopp: 8 768 00 kr) 

Kommunstyrelsen 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Min företagssida 1 800 000 kr 
(2 400 000 kr vid 
option) 

(tidigare ansökt 
belopp: 3 000 000 kr) 

Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnd 

 

Sammanfattning av ärendet 
Den 18 juni 2024 beslutade Kommunstyrelsen att tilldela medel ur framtidsfonderna för 
följande projekten Energikassen 235 000 kr (350 000 kr vid option) och Lokal 
grundlärarutbildning i Nacka 2 742 320 kr.  

Kommunstyrelsen återremitterade ansökningarna om Datadriven kommun och Min 
företagssida i syfte att se om det går att sänka kostnaderna för projekten och om de kan 
genomföras stegvis, där alla delar inte behöver beslutas om vid samma tillfälle.  

Datadriven kommun och Min företagssida har inkommit med uppdaterade ansökningar 
med ändringar i linje med Kommunstyrelsens önskemål. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 augusti 2024 

Bilaga 1 Uppdaterad ansökan Min företagssida 

Bilaga 2 Uppdaterad ansökan Datadriven kommun 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiv till de två satsningar som beviljas medel. Vi tycker även det är bra 
att det nu i ett första steg beviljas mindre pengar än vad som ursprungligen efterfrågades 
för att i ett senare skede även bevilja pengar för ytterligare steg. Vi tycker att användandet 
av framtidsfondens pengar på många sätt är bra men saknar ansökningar på pengar från 
klimat och miljöfonden.”   
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är kritiska till att bevilja medel från framtidsfonderna till kortsiktiga projekt 
som kan och borde vara en dela av ordinarie budget. Vänsterpartiet anser även att 
medarbetare inom kommunen inte ska behöva belastas med att ansöka om projektmedel 
inom den egna organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten.  
Det är även märkligt att se att trots Vänsterpartiet politikerinitiativ om att använda medlen 
ur framtidsfonden för miljö och klimat har det bara hittills ansökts om 235 000 kronor, en 
bra satsning men fonden har fortfarande 18 miljoner kvar att använda för klimatsatsningar. 
Hur är det möjligt? Det Vänsterpartiet varnade för att medlen skulle gå till andra satsningar 
är nu klart att det blev så.” 

 

- - - - - 
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§  110 KFKS-2024-00294 

Lokala ordningsföreskrifter – tillägg om lustgas med 
mera 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.   

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  

Kommunfullmäktige antar föreslagna tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna enligt 
bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024. 

Johanna Kvist (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltog i beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett politikerinitiativ av L, M, KD och C har det föreslagits att ett förbud mot användning 
av lustgas på offentlig plats ska föras in i de lokala ordningsföreskrifterna. Det är ett 
växande problem i samhället att lustgas används i berusningssyfte. På nationell nivå har en 
utredning, på regeringens uppdrag, lämnat förslag på bland annat att det blir förbjudet att 
sälja lustgas till någon under 18 år och att den i övrigt bara får säljas i begränsade mängder 
eller för användning i näringsverksamhet. Förutom hälsofara och nedskräpning kan 
brukande av lustgas i berusningssyfte även orsaka ordningsstörningar, särskilt på offentliga 
platser där många rör sig. Av den anledningen finns det skäl till att införa förbud mot 
brukande av lustgas i berusningssyfte på vissa offentliga platser i kommunen. Bedömningen 
är att lämpliga platser för ett förbud är, förutom samma platser där det idag råder förbud 
mot förtäring av alkohol, framför allt vissa större centrumområden, även skol- och 
förskolegårdar och lekplatser på offentliga platser.  

Det har i samband med utredningen om förbud mot lustgas i de lokala 
ordningsföreskrifterna även uppmärksammats att det finns behov av ytterligare undantag 
till föreskriften om att hundar ska hållas kopplade. Anledningen till detta är att kommunen 
ska kunna använda hundar för att till exempel valla bort gäss som lämnar träck efter sig på 
vissa offentliga platser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 augusti 2024 

Bilaga 1 Förslag till tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna. 

Bilaga 2 Beslut natur- och trafiknämnden den 18 juni 2024 § 106 
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Bilaga 3 Beslut från Länsstyrelsen i Södermanlands län 

Bilaga 4 Beslut från Länsstyrelsen i Gävleborg 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från 
Enheten offentlig utemiljö m.fl. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Enheten 
offentlig utemiljö m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 

- - - - - 
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§  111 KFKS-2024-00679 

Undantag från kollektivavtalet gällande dygnsvila för 
affärsområde Omsorg och assistans inom Välfärd 
samhällsservice 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar om avvikelser från AB § 13 mom. 5, PAN samt Bilaga J till AB 
enligt följande att gälla ett år. 

- Möjlighet att kunna schemalägga arbetspass upp till ett dygn (24 timmar) med 
kombinationen arbete-jour-arbete i samband med planerad resa med kund inom grupp och 
servicebostäder samt personlig assistans. 

- Möjlighet att inom personlig assistans samt anhörigvård – hos de kunder där inga andra 
lösningar kan användas – förlägga arbetspass upp till 24 timmar.  

- Möjlighet att i särskilda fall förlägga en dygnsvila i planerat schema som är som minst 9 
timmar. Dessa fall avser resa med kund enligt beviljade insatser inom LSS samt inom 
personlig assistans hos vissa kunder då det anses nödvändigt för att säkerställa att den 
enskilde får sina beviljade insatser utförda enligt lagstiftning. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd samhällsservice har bedömt att det till viss del finns behov av att förlägga planerade 
undantag för att kunna säkerställa möjligheter att utföra beviljade insatser. Det gäller vid 
resor tillsammans med kund men det gäller också beviljade insatser inom personlig 
assistans och anhörigvårdare. Verksamheter som omfattas är gruppbostäder, 
servicebostäder samt personlig assistans och anhörigvårdare. Undantaget som planeras att 
införas avser arbete i kombination med jour upp till 24 timmar. Inom Välfärd 
samhällsservice infördes det nya regelverket för förläggning av arbete i kombination med 
jour den 1 februari 2024. I samband med införandet identifierades utmaningar med 
planering av resor tillsammans med kund inom LSS. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 augusti 2024 

Bilaga 1 Underlag 

Bilaga 2 Förhandlingsprotokoll 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
samhällsservice – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Som vi förstått det så är det önskvärt från både personal och brukare, och rimligt ur ett 
verksamhetsperspektiv, att få igenom detta undantag. Samtidigt är det inte orimligt med 
kompensation när avsteg görs från gällande regler om dygnsvila, även om vi inte här lägger 
oss i parternas förhandling genom ett annat förslag till beslut. Hänvisningen till att det 
skulle vara mot kollektivavtalet, som är arbetsgivarsidans (kommunens) argument i 
förhandlingsprotokollet förvånar oss. Det går alltid att förhandla fram sådant som är bättre 
än skrivningar i ett kollektivavtal, däremot inte försämringar.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att man gör de undantag från regler om dygnsvila inom 
funktionshinderområdet hos Välfärd samhällsservice. Det är undantag som personal och 
facket efterfrågar. Undantaget innebär att medborgare med funktionsvariationer får utökad 
livskvalité och att personal får lättare att utföra arbetsuppgifter som tidigare inte var 
begränsade av regler inom dygnsvila.  
Vänsterpartiet anser dock att Nacka kommun borde ser över om det är möjligt att 
kompensera personal med betald arbetstid motsvarande nästkommande planerat arbetspass 
utöver kompensation i form av vila enligt de krav som facken ställer. Det är viktigt att 
personal både får vila efter arbetspass som är utöver det ordinarie, men även att arbetet 
kompenseras ekonomiskt.”   
 

- - - - - 
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§  112 KFKS-2023-00036 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av IT-Driftspartner 
Informationsärende  
  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen rörande utvärderingsprocessen i 
upphandlingen av IT-driftspartner. 

Sammanfattning av ärendet 
I kommunens annonserade upphandling av IT-Driftspartner har anbud inkommit. 
Genomgång av samtliga anbud och utvärdering pågår alltjämt. Förslag till beslut är planerat 
att läggas fram till kommunstyrelsens sammanträde den 2 september 2024 och kommer då 
att innehålla en redogörelse av upphandlingens utvärdering och förslag till 
tilldelningsbeslut. De ekonomiska konsekvenserna av upphandlingen är i nuläget inte 
klarlagda utan beräknas kunna presenteras i samband med kommunstyrelsens 
sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 juni 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Digitaliseringsenheten m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  113 KFKS-2024-00236 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
resebyråtjänster 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av resebyråtjänster i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024 och ger i uppdrag åt inköpschef 
att tilldela och signera avtalet.  

Sammanfattning av ärendet 
Upphandlingen avser ramavtal för heltäckande resebyråtjänster, det vill säga: 

- Bokning av flygbiljetter, båtbiljetter, tågbiljetter och bussbiljetter. 
- Bokning av hotellrum/logi.  
- Bokning av anslutningstransporter inklusive hyrbil, flygbussar, Arlanda Express och 

motsvarande.  
- Bokning av konferenser och gruppresor. 

samt utfärdande av resehandlingar. 

Resebyrån föreslås kunna erbjuda såväl personlig service som en digital 
självbokningsportal. 

Avtalstiden föreslås att omfatta två års grundperiod med möjlighet till två 
förlängningsoptioner om ett år vardera. Avtalsstart är beräknad till 2024-11-01. 

Avtalsvärdet för ramavtalet är beräknat på historiska volymer och kommer, som högst, att 
uppgå till 60-65 miljoner kronor. Takvolymen uppgår till 70 miljoner kronor. 

Leverantören föreslås vara IATA*-certifierad och använda s k GDS-system (Global 
distribution system) såsom Amadeus med tillhörande tågbokningssystem Linkonline samt 
Sabre. 

 * IATA-provet genomförs av International Air Transport Association (IATA) och diplomet visar att man har kunskap i 
internationell resekunskap, bokning av flygbiljetter, hotell, hyrbilar etc.  

Krav på kompetens föreslås att ställas. Resekonsulterna föreslås ha genomgått TRAC-
utbildning (Travel Academy) eller motsvarande och ha minst fem års erfarenhet av arbete 
på resebyrå.  
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Andra krav som föreslås att ställas är krav på kundansvarig, krav på respektive resetjänst 
(angivna ovan) samt krav på implementeringsplan och statistik med mera. Vidare kommer 
miljökrav och krav på miljöstatistik att ställas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2024. 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade på tillägg om att ärendet kompletteras med ett villkor om 
kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 
Inköpsenheten samt det utsända förslaget med tilläggsyrkande från Andreas Andersson (S). 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade bifallit 
förslaget från Inköpsenheten.  

 
Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att ärendet borde kompletteras med ett generellt krav på 
kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.” 
 

- - - - - 
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§  114 KFKS-2024-00690 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 1/2024 –  
Granskning av åtgärder mot otillåten påverkan. 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse den 20 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
EY har på uppdrag av kommunfullmäktiges revisorer granskat kommunens åtgärder mot 
otillåten påverkan i form av hot, våld och trakasserier. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om kommunen har vidtagit tillräckliga och ändamålsenliga åtgärder för att 
förebygga, motverka och hantera otillåten påverkan. Utifrån EY:s granskning lämnar 
kommunfullmäktiges revisorer rekommendationer till kommunstyrelsen som bland annat 
innebär att behovet av ett politiskt beslutat kommunövergripande styrdokument inom 
området bör utvärderas, det bör säkerställas att det finns ett ändamålsenligt 
inrapporteringssystem samt medarbetarundersökningen bör fördjupas genom att 
exempelvis inkludera en fråga om upplevd orsak till en hot- eller våldsincident 

 

Utifrån revisorernas rekommendationer har juridik- och kanslistaben utrett ärendet och 
tagit fram ett förslag på yttrande. Av det föreslagna yttrandet framgår bland annat att  

det finns ett behov av uppmärksamma och, på övergripande nivå, förstärka styrningen 
inom området för att ytterligare betona vikten att förebygga och hantera hot, våld och 
trakasserier. Detta bedöms kunna ske genom att se över om befintligt styrdokument 
behöver revideras eller om någon annan form av styrdokument behöver tas fram. 
Incidentrapporteringssystemet KIA kommer även utvecklas i enlighet med vad som 
framgår av revisionsgranskningen. Arbetet med detta är ett redan prioriterat projekt inom 
kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 20 augusti 2024 

Bilaga 1 Revisionsskrivelse  

Bilaga 2 Revisionsrapport  
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Bilaga 3 Förlag på yttrande  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Hot, våld och trakasserier mot politiker eller tjänstemän är ett stort problem och ett hot 
mot demokratin. Nackalistan anser att revisionsfirman Ernest & Young som på uppdrag av 
kommunfullmäktiges revisorer granskat kommunens åtgärder mot otillåten påverkan i form 
av hot, våld och trakasserier gjort ett väldigt bra arbete. Nackalistan instämmer i alla de sex 
rekommendationer som revisionen kommer med.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Revisionsrapporten kommer bland annat fram till att ett politiskt beslutat övergripande 
styrdokument behövs för att för arbetet med att förebygga och hantera hot, våld och 
trakasserier ska uppmärksammas och förstärkas. Nacka är en kommun där det finns många 
privata vårdgivare och enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Denna 
verklighet ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att 
kommunen har ett systematiskt uppföljningsarbete. Detta uppföljningsarbete görs till 
största del av personal inom olika enheter. Vänsterpartiet är därför positiva till att 
kommunstyrelsen ska se över arbetet med detta då vi håller med om att enheter som är 
utsatta för en risk för hot, våld och trakasserier syftande till otillåten påverkan behöver ha 
tillräckliga och förankrade rutiner för att förebygga och hantera hot, våld och trakasserier. 
Det är viktigt att det finns ett politiskt styrdokument för att underlätta medarbetares, arbete 
men också för att samma arbetssätt och förhållningsätt ska genomsyra hela kommunen.  

Det är även bra att Kommunstyrelsen gör samma bedömning som revisorerna om att 
incidentrapporteringssystemet behöver KIA innehålla korrekt information och regelbundet 
följs upp. KIA är ett viktigt verktyg för att säkerställa god arbetsmiljö bland medarbetare 
och Vänsterpartiet tycker det är bra att det finns ett pågående arbete med att förbättra 
systemet så att alla medarbetare är trygga i att rapportera alla typer av incidenter. 
Vänsterpartiet är även positiva till att nästa medarbetarundersökning kompletteras med en 
fråga om upplevd orsak till en hot- och våldsincident i enlighet med revisionsgranskningen. 
Att samla statistik och annat underlag kring medarbetares utsatthet för olika typer av hot 
och våld kopplat till arbete utgör grunden för att säkerställa tryggare och bättre rutiner för 
att undvika liknande situationer i framtiden.”  
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- - - - - 
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§  115 KFKS-2024-00618 

Remiss – Naturvårdsverkets vägledning om 
masshantering och användning av massor i 
anläggningsarbeten 
 

Ärendet utgick från sammanträdet. 

 

- - - - - 
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§  116 KFKS-2024-00638 

Remiss - Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en 
tydligare intern kontroll i kommuner och regioner (Ds 
2024:10)  
Yttrande till Finansdepartementet 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande i enlighet med bilaga 
2 till tjänsteskrivelse daterad den 20 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
I en promemoria från Finansdepartementet föreslås en skyldighet för kommuner och 
regioner att förebygga att kommunal- och regionråd med flera utsätts för ohälsa eller 
olycksfall till följd av hot och våld. Den nya skyldigheten motsvarar det ansvar som 
kommuner och regioner har för sina arbetstagare enligt arbetsmiljölagen i fråga om hot och 
våld. Förslaget syftar till att stärka skyddet mot hot och våld för kommunal- och regionråd 
med flera. Promemorian innehåller även ett förslag om att den interna kontrollen i 
kommuner och regioner ska förebygga fel och oegentligheter i verksamheten. Syftet med 
förslaget är att kommuner och regioner i större omfattning ska förebygga, upptäcka och 
åtgärda fel och oegentligheter i verksamheten.  

 

Juridik- och kanslistaben har utrett förslagen i promemorian och tagit fram ett förslag till 
yttrande. Av det föreslagna yttrandet lyfts bland annat att det finns angelägna skäl till att 
stärka skyddet för kommunal- och regionråd för att förebygga att dessa utsätts för ohälsa 
eller olycksfall till följd av hot och våld. Begreppen ohälsa och olycksfall bör dock justeras i 
den föreslagna lagtexten.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 20 augusti 2024 

Bilaga 1 Utdrag ur Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en tydligare intern kontroll 
i kommuner och regioner Ds 2024:10 - Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2 juridik- och kanslistabens förslag till yttrande  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
Stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  117 KFKS-2024-00654 

Remiss –  Ett inkluderande jämställdhetspolitiskt delmål 
mot våld (SOU 2024:21) 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 12 augusti 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Remissen kommer att behandlas på socialnämndens respektive äldrenämndens 
sammanträden i augusti 2024. Med anledning av den korta svarstiden har tjänstepersoner 
inom arbets- och etableringsenheten lämnat synpunkter på remissen direkt till juridik- och 
kanslistaben. Juridik- och kanslistaben kommer att ta fram en samlad tjänsteskrivelse och 
ett förslag till yttrande till kommunstyrelsens sammanträde den 2 september 2024.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 augusti 2024 

Bilaga 1 Utdrag ur delbetänkandet Ett inkluderande jämställdhetspolitiskt delmål mot våld - 
Sammanfattning och författningsförslag 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  118 KFKS-2024-00704 

Remiss – Nytt förslag till nationell avfallsplan och 
avfallsförebyggande program  
Informationsärende  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 13 juni 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått Naturvårdsverket förslag till nationell avfallsplan och 
avfallsförebyggande program på remiss. Remissen innehåller tre förslag:  

1. Avfallsförebyggande program ”Sverige tänker efter – före!”  

2. Nationell avfallsplan ”Avfall i ett cirkulärt samhälle”  

3. Miljökonsekvensbeskrivning 

Naturvårdsverket har begärt svar senast den 31 augusti 2024. Remissen behandlas i natur- 
och trafiknämnden den 27 augusti 2024 respektive miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 
28 augusti 2024. Nämnderna kommer att besluta om att överlämna synpunkter på remissen 
till kommunstyrelsen. Därefter kommer juridik- och kanslistaben att skriva fram ett samlat 
förslag till yttrande. 

Ärendet skulle behöva behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 2 september 
2024.  

Anstånd har med anledning av detta begärts och beviljats till den 2 september 2024. Nacka 
kommun ger in ett preliminärt yttrande till Naturvårdsverket den 30 augusti. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 13 juni 2024 

Bilaga 1. Remiss - Avfallsförebyggande program ”Sverige tänker efter – före!”  

Bilaga 2. Remiss - Nationell avfallsplan ”Avfall i ett cirkulärt samhälle”  

Bilaga 3. Remiss - Miljökonsekvensbeskrivning  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

 

- - - - - 
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§  119 KFKS-2024-00215 

Remittering av motion från kommunfullmäktige den 17 
juni 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motion väckt i kommunfullmäktige den 17 juni 
2024 enligt nedan.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar Motion – Inrätta ett klimatmedborgarråd som 
väcktes vid kommunfullmäktige den 17 juni 2024 till kommunstyrelsen via 
kommunstyrelsens miljöutskott samt till kulturnämnden. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar även att Motion – Utred behov av ytterligare en 
fritidsgård i området Saltsjöqvarn, Finnboda, Finnberget och Kvarnholmen (NL) som 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att remittera den 26 mars 2024 § 48 till 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott ändras till att remitteras till kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.16 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni 2024 
väcktes en motion. I detta ärende presenteras förslag på remittering av denna motion.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 juli 2024 

Bilaga 1 Motion – Inrätta ett klimatmedborgarråd 

Bilaga 2 Motion – Utred behov av ytterligare en fritidsgård i området Saltsjöqvarn, 
Finnboda, Finnberget och Kvarnholmen 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från Juridik- och kanslistaben med tillägg om att  
Motionen  – Inrätta ett klimatmedborgarråd även remitteras till  kulturnämnden.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Mats 
Gerdau (M) – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 
Protokollsanteckning 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Lokala medborgarråd för klimatet har i andra kommuner skett i samverkan med 
biblioteken och Forumbiblioteken i Nacka har också nyligen gjort en studie där de tittat på 
bibliotekens roll i arbetet med medborgarråd. Mot bakgrund av detta vill vi gärna ta del av 
kulturnämndens synpunkter på motionen varför vi välkomnar en remittering även dit.” 

- - - - - 
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§  120 KFKS-2024-00394 

Motion - Utred behov av ytterligare en fritidsgård i 
området Saltsjöqvarn, Finnboda,  
Finnberget och Kvarnholmen (NL) 
Inkom den 18 mars 2024 av Konstantinos Irina och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetssutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som till stor del uppfyller 
intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda behovet av ytterligare en fritidsgård för barn 
i åldrarna 9 – 19 år i området Kvarnholmen, Finnberget, Finnboda och Saltsjöqvarn. 

Motionen har behandlats på fritidsnämndens sammanträde den 12 juni 2024. 

I nuläget pågår en utredning avseende fritidsgårdarnas kapacitet i Nacka kommun där de 
aktuella områdena innefattas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 6 augusti 2024 

Bilaga 1 – Motionen  

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från fritidsnämndens sammanträde den 12 juni 2024 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från Juridik- och kanslistaben. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från Juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Mikael Carlsson (NL). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från Juridik- och kanslistaben. 
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Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav 
följande: ”Nackalistan tycker det är viktigt att fritidsgårdarna växer i samklang med den 
ökade befolkningen och att det behövs en fritidsgård i området, Saltsjöqvarn, Finnboda, 
Finnberget och Kvarnholmen. Vi tycker också att det är viktigt att fånga upp de barn som 
idag inte kan gå på fritidsgårdarna bar, mellan 9-12 år. Vi tycker att kommunen både här 
och i andra kommundelar måste arbeta aktivt för att fånga upp denna åldersgrupp som idag 
är för gamla för att gå på fritids och för unga för fritidsgårdar. Vi tror att fritidsgårdar som 
även riktar sig mot denna åldersgrupp kan spela en viktig roll i det förebyggande arbetet 
och fånga upp barn som annars riskerar att hamna fel i samhället.” 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Fritidsgårdarna i Nacka utgör en viktig del i de olika kommundelarna. Att ha en trygg plats 
att vara på och kunna ha en fritidsaktivitet är otroligt viktigt ur flera aspekter, inte minst det 
brottsförebyggande. Även vi socialdemokrater vill se fler fritidsgårdar på fler platser i 
kommunen så att fler ungdomar skall kunna ha nära till en fritidsgård. Närheten till 
fritidsgården är avgörande för möjligheten att besöka fritidsgården och ta del av 
verksamheten. Nackalistan föreslår även en sänkning av åldern för att besöka fritidsgårdar, 
vi socialdemokrater instämmer även i att åldern 9–13 år är en åldersgrupp som idag riskerar 
falla mellan stolarna gällande fritidsverksamheter om de ej går på fritids i skolan. Därmed 
behövs ökade satsningar för fritidsverksamheter riktade till den åldersgruppen. Svaret på 
motionen hänvisar till den kapacitetsutredning som nu pågår. Vi ser fram emot en väl 
genomförd kapacitetsutredning och att Nacka och nackaborna får ökade möjligheter till 
idrott och fritid.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till Nackalistans motion. Möjligheten till en meningsfull fritid 
börjar i allt högre grad bli en ekonomisk fråga. Det är inte alla unga som har meningsfulla 
aktiviteter på sin fritid och familjens ekonomi är för alldeles för många den faktor som 
avgör om man som ung ingår i en förening, idrottar eller får utöva andra fritidsintressen. 
Fritidsgårdar är ofta gratis och har ledarledda organiserade aktiviteter som unga kan besöka 
med sina kompisar. Barn har även enligt barnkonventionen rätt till att bestämma över sin 
fritid och rätt till en meningsfull fritid. Nacka kommun borde därför se över behovet av 
fritidsgård på Kvarnholmen, Finnberget, Finnboda och Saltsjöqvarn precis som motionen 
förslår och även då se över om det finns behov av en fritidsgård för yngre barn från 9år.” 
 

 

- - - - - 
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§  121 KFKS-2023-00281 

Motion – Inrätta en fritidsbank i Nacka (S) 
Inkom den 20 mars 2023 av Henrik Frank m.fl., (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att intentionen med förslaget i motionen uppfylls genom att 
fritidsnämnden kommer att utreda möjligheterna att låna utrustning i några av kommunens 
idrottsanläggningar för att främja spontanidrott. I redogörelsen i tjänsteskrivelsen framgår 
dessutom att det redan finns en rad initiativ för att tillgängliggöra och möjliggöra för 
återbruk av idrottsutrustning i kommunen i dag.  Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheten att inrätta en fritidsbank. 

 En fritidsbank är som ett bibliotek, fast med sport- och friluftsutrustning. Lånetiden är 14 
dagar. Kostnaden för att inrätta och driva en fritidsbank i kommunen uppskattas till 1,2 
miljoner kronor om året.  

En rad initiativ för att tillgängliggöra och möjliggöra för återbruk av idrottsutrustning görs i 
kommunen idag. En fritidsbank skulle kunna vara ytterligare en faktor, om än en kostsam 
sådan, i att öka möjligheterna till deltagande i idrotts- och fritidsaktiviteter. En studie från 
Centrum för idrottsforskning visar att en fritidsbank gör störst skillnad för de som bor i 
närheten, det är de som lånar och det är i närområdet utrustningen främst nyttjas. Den har 
därför en begränsad påverkan på invånarnas totala nivå av utbud av fritidsaktiviteter. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 6 augusti 2024 

Bilaga 1 Motionen 

Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämndens sammanträde den 20 mars 2024 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkande, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från Juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från Juridik- och kanslistaben. 

Reservationer 
Johanna Kvist (S) reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: ”Vi socialdemokrater har lagt en motion om att kommunen skall inrätta en 
fritidsbank. En fritidsbank är viktig ur flera aspekter och möjliggör för fler att kunna prova 
på idrott eller börja idrotta. Det riktar sig främst till de som annars inte har råd att köpa 
utrustning. Fritidsbanker finns i många andra kommuner och har gett positiva resultat. I 
tjänsteskrivelsen hänvisas det till en studie som undersöker om fritidsbankerna skapar 
jämlikhet i samhället eller inte, det är en annan frågeställning än om den ökar möjligheterna 
till idrottande som bör ha tagits hänsyn till. Man nämner även kostnaden för fritidsbanken, 
att det behövs 1,5 personal. Här menar vi att man måste se över detta och andra alternativ, 
exempelvis vart i kommunen det ger bäst effekt, behöver den vara öppen under dagtid hela 
tiden? För oss är det en självklarhet att Nacka skall ha en fritidsbank för att möjliggöra för 
fler att idrotta.” 
 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att inrättandet av en fritidsbank borde utredas vidare. Vi kan se av de 
utredningar som gjorts att fritidsbanker kan ha positiva effekter på områden, att barn och 
unga får en ingång till föreningslivet som de kanske annars inte hade fått. Enligt den 
utredning som refereras till i tjänsteskrivelsen så finns det flera positiva effekter av 
införandet av fritidsbanker, i synnerhet när dessa placerats i områden med 
socioekonomiska utmaningar.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Fritidsbank Sverige nu finns i mer än 124 kommuner runt om i Sverige. En Fritidsbank är 
som ett bibliotek fast med utlåning av idrotts- och fritidsartiklar, som hockey, alpint, 
hästsport, fiske, parasportsartiklar, mm. 

Tyresö kommun har en väl fungerande sådan och har mer 4200 artiklar i en välorganiserad 
lokal. Fritidsbankens datasystem ger en snabb överblick av alla artiklar som finns, visar om 
de är tillgängliga och har ett inbyggt bokningssystem. Artiklarna får utlånas för 2 veckor. 

Upplands-Väsby har en Fritidsbank med mer än 5800 artiklar. Deras Fritidsbank finns i 
samma byggnad som en sporthall och många som använder tjänsten har omedelbar tillgång 
till önskade artiklar, som bandyklubbar, basketboll, handboll, samt skyddshjälm, mm och 
kan boka en tid i hallen för träning, fritidsmotion, eller som spontanidrotts tillfälle. 
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Undersökningen av Centern för Idrottsforskning (CIF) visade att hälften av de ungdomar 
som lånade artiklar skulle inte ha provat eller tagit tillfälle till en aktivitet om inte 
fritidsbanken fanns. 

Vänsterpartiet anser att en Fritidsbank skulle ger barn och ungdomar från hela Nacka 
tillfällen till att prova en idrott de kanske inte annars skulle ha möjlighet till att prova. 
Dessutom minskar miljöpåverkan då samma idrottartikel kan återanvändas flera gånger av 
olika personer.”  

 
 

- - - - - 
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§  122 KFKS-2024-00393 

Motion – En bättre finansieringsmodell för skolorna 
Inkom den 18 mars 2024 av Andreas Andersson, Johanna Kvist m.f., (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen eftersom förslaget 
skulle innebära en detaljstyrning av hur fristående skolor ska använda bidraget, i form av 
grundbelopp, som inte är förenligt med skollagen och även skulle strida mot kommunens 
styrprincip om konkurrensneutralitet om det endast omfattade de kommunala skolorna.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna från Socialdemokraterna föreslår att utbildningsnämnden ska ges i uppdrag 
att ta fram ett förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och 
elever får jämlika resurser. Förslaget är en finansieringsmodell där skolchecken delas upp i 
flera delar, olika checkar, i syfte att säkerställa att den del som går till pedagogisk 
verksamhet inte påverkas av omständigheter så som en hög lokalhyra eller att rektorn på 
skolan har en hög lön.  

Skollagen reglerar hemkommunens skyldighet att lämna bidrag till fristående 
skolhuvudmän i form av ett grundbelopp och i vissa fall ett tilläggsbelopp. Vilka kostnader 
som ska ingå och grunderna för beräkning anges också. Det är inte förenligt med skollagen 
att en kommun skulle detaljstyra eller villkora bidraget med att det ska användas på ett visst 
sätt eller till ett visst ändamål varför motionen bör avslås. Det skulle strida mot 
kommunens styrprincip om konkurrensneutralitet om det bara omfattade de kommunala 
skolorna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 19 juni 2024 

Bilaga 1 Motion - En bättre finansieringsmodell för skolorna (S) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag UBN 2024-06-19 § 37 (UBN-2024-00109) 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade i första hand, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), 
att ärendet återremitteras till utbildningsnämnden för att motionens förslag relaterat till 
Nackas kommunala skolor ska behandlas. I andra hand yrkade Andreas Andersson (S) 
bifall till motionen.  
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Mats Gerdau (M) yrkande avslag till Andreas Anderssons (S) återremissyrkande och bifall 
till förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – förslaget från Juridik- och 
kanslistaben och förslagen från Andreas Andersson (S), i första hand återremiss och i andra 
hand bifall till motionen.  

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att arbetsutskottet 
avslagit återremissen. Därefter ställde ordförande förslaget från Juridik- och kanslistaben 
mot förslaget från Andreas Andersson (S) och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från 
Juridik- och kanslistaben. 

 

Reservationer 
Andreas Andersson (S) reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och 
ingav följande: ”Vi har i denna motion föreslagit att man bör ta fram ett förslag på hur en 
alternativ resursfördelningsmodell för skolorna ska utformas baserat på att delar av 
kostnader lyfts ut ur skolchecken, exempelvis lokalkostnader, administrationskostnader och 
liknande. Detta vore ett bra sätt att säkerställa att eleverna får mer jämlika förutsättningar 
där exempelvis sjöutsikt inte ska ta i anspråk viktiga resurser från undervisningen. Det 
möjliggör även att mer meriterade rektorer, med högre lön, kan arbeta i skolor med större 
behov utan att dessa får mindre pengar över till annat. 

I praktiken innebär detta, såsom skollagen är utformad, att man lyfter ut dessa kostnader 
för kommunala skolor och ersätter de fristående enheterna med en motsvarande schablon 
per elev. Det är således neutralt mellan huvudmän, men ökar jämlikheten mellan de 
kommunala skolorna. Tyvärr har utbildningsenheten valt att helt bortse från detta och 
istället för att utreda förslaget i sak har de bara konstaterat att detta inte är möjligt för 
fristående skolor. Detta var inte heller avsikten i förslaget. 

Vi yrkade under sammanträdet återremiss på motionen för att få förslaget utrett i sak och 
vad en sådan förändring skulle innebära för kommunen. Tyvärr är den moderatledda 
minoriteten inte intresserade av att titta vidare på detta och röstade emot förslaget. Vi 
kommer fortsätta jobba för att alla elever ska få rätt förutsättningar för sina studier.” 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan anser att Socialdemokraternas motion ligger nära våra egna förslag. Vi delar 
inte utbildningsnämndens åsikt om att “ge utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett 
förslag på en uppdelad skolcheckmodell, för att säkerställa att alla skolor och elever får 
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jämlika resurser” går emot skollagen. Men vi vill att detta utreds mer innan vi är redo att 
bifalla ett sådant beslut. Vi stödjer Socialdemokraternas yrkande på återremiss för att utreda 
om denna nya finansieringsmodell går att tillämpa på de kommunala skolorna. Det finns ett 
behov av att tydliggöra hur stor del av skolchecken som faktiskt går till utbildning och hur 
mycket som går till exempelvis administration och hyra. Det kan visa sig att det är möjligt 
att uppnå med de ersättningar som skollag och skolförordning nämner: grundbelopp, 
tilläggsbelopp, särskild ersättning för lokalkostnader samt strukturbelopp. Därför är det 
angeläget att utbildningsnämnden utreder vilka möjligheter som finns för att sedan ta fram 
ett förslag. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet stödjer Socialdemokraternas motion om att utbildningsnämnden ska få i 
uppdrag att ta fram ett förslag på en uppdelad skolcheckmodell som kan säkerställa att alla 
skolor och elever får jämlika resurser. Att dela ut en klump pengar som ska täcka alla 
omkostnader som utbildningen innefattar har lett till stora vinster i de fristående skolorna. 
Vinsterna kommer från skattebetalarnas pengar, inte från privata investeringar och 
skolavgifter från vårdnadshavare, vilket är praxis i privata skolor i resten av världen. 
Systemet med subventionerade vinster i skolan har lett till ojämlikheter bland eleverna, som 
enligt lag alla har rätt till bästa möjliga utbildning. Att i enlighet med motionen indela 
skolchecken i olika delar, exempelvis lokalhyra, administration, elevhälsa, löner, och annat 
vore mer än rimligt. Då skulle vi kunna få en bättre bild av hur våra pengar används i 
skolundervisningen. Motivering till avslag är att det skulle innebära en detaljstyrning av hur 
fristående skolor använder skolchecken. För Vänsterpartiet ter det sig som att man 
försöker blunda för något som har varit uppenbart sedan länge: fristående skolor lägger 
inte de resurser de borde på våra barns utbildning.” 

 
 

- - - - - 
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§  123  

Övriga frågor 

Beslut 
Inga övriga frågor anmäldes till detta sammanträde. 

 

- - - - - 
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